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Condol 
El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària pel traspàs d’Esther 
Sánchez Bell, professora del Departament d’Enginyeria Agroalimentària i Biotecnologia; Jordi 
Sierra Dorado, estudiant de l’Escola Universitària d’Enginyeria Tècnica Industrial de Barcelona, 
i Maria Dolors Canals Orriols, membre del PAS de la Facultat de Matemàtiques i Estadística. 
 
 
Consell Interuniversitari de Catalunya: criteris i nous estudis per al curs vinent 
El rector informa de la celebració de la Conferència i la Junta del Consell Interuniversitari de 
Catalunya. Explica que ha estat presentada una proposta per escrit dels criteris per a la 
programació dels nous ensenyaments adaptats a l’Espai Europeu d’Educació Superior. Afegeix 
que s’han diluït els requisits que s’havien fet públics en primera instància per als nous 
ensenyaments i que s’han transformat en recomanacions. 
 
Pel que fa al coneixement d’una tercera llengua, també se n’ha canviat el discurs i ara se’n 
demana un coneixement adequat per a cada titulació i per a l’acreditació que s’hagi previst. 
També hi ha canvis en el cas de la previsió d’un període de pràctiques externes, que ja no són 
obligatòries per a totes les titulacions. 
 
Igualment, durant les reunions es va debatre si era oportú o no iniciar nous estudis i, seguint les 
indicacions que s’havien fet des del Govern, es va optar per no presentar cap estudi nou que 
impliqués el pas de 3 a 4 anys. En definitiva, el rector assegura que els estudis reformats que 
s’impartiran el proper curs seran titulacions poc conflictives pel que fa a l’adaptació a l’EEES i 
que proporcionaran, a més, informació valuosa a les universitats sobre el procés de posada en 
marxa.  
 
 
La Politècnica posarà en marxa els estudis adaptats a l’EEES el curs 2009-2010 
El rector assenyala que ni la UPC ni la UB no presenten cap nou estudi per al proper curs i 
afegeix que no tindria sentit encetar novetats en un marc d’incerteses com l’actual, en què 
encara no han estat definits els mecanismes per a les atribucions professionals i el MEC no ha 
informat sobre com seran les fitxes dels estudis. 
 
El rector informa que una altra de les conclusions adoptades en la sessió del Consell 
Interuniversitari de Catalunya és endegar el procés per a la creació en el sistema universitari 
català de 220 noves places de Medicina —que podrien impartir la UPF, la UdG i la UIC— i de 
250 de mestre o mestra, i que es va arribar a l’acord perquè la Universitat de Lleida imparteixi 
un grau de Ciències de la Salut Animal. Això implicarà que la Universitat Autònoma de 
Barcelona i la de Lleida treballin per establir acords amb la finalitat que un estudiant o una 
estudianta que hagi cursat el grau a Lleida pugui completar la titulació de Veterinària a 
l’Autònoma en dos anys més, i, d’aquesta manera, pugui obtenir les dues titulacions en sis 
anys.  
 
 
Els 50 milions d’euros addicionals es podran aplicar en el pressupost de 2008 
El rector explica que pel que fa als 50 milions d’euros addicionals aprovats per la Generalitat de 
Catalunya en el pla de finançament, s’ha arribat a un principi d'acord que permetrà que les 
universitats puguin disposar d’aquests recursos per aplicar-los en el pressupost de 2008. 
  
Un altre aspecte destacat de la reunió del 12 de novembre és la presentació per part de la 
Conselleria d’Innovació, Universitats i Empresa del seu pla d’actuació 2007-2008 davant els 
rectors, un pla que recull una bona part dels aspectes de política universitària sobre els quals 
els rectors havien mostrat la seva preocupació. 
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Activitat institucional 
El rector fa referència a la reunió del 15 d’octubre amb el conseller Josep Huguet, juntament 
amb la rectora de la Universitat de Girona i en representació de l’Associació Catalana 
d’Universitats Públiques, ACUP.  
 
Ressalta també l’entrevista mantinguda per tractar sobre el microtró amb el director general de 
l’Institut Català d’Oncologia, Joaquim Esperalba, i el director de recerca d’aquest institut, 
Gabriel Capellà. 
 
Informa de la visita que va fer amb el rector de la UB, Màrius Rubiralta, i la regidora del districte 
de les Corts, Glòria Martín, a l’Espai Movistar. Sobre aquesta qüestió explica que l’estudiantat  
de la UB i de la UPC tenen accés gratuït a unes activitats determinades de la carpa, així com al 
pàrquing que s’ha habilitat en una zona propera. Explica que s’ha creat una comissió en la qual 
participen les dues universitats, que ha de permetre estudiar la possibilitat d’usos universitaris 
d’aquest espai en moments puntuals. 
  
També fa referència a la reunió mantinguda amb el president de la Diputació de Barcelona, 
Celestino Corbacho, a la qual també va assistir el president del Consell Social, Ramon Folch, i 
explica que es va tractar de la fase final de la integració de l’ESAB a la UPC, així com d’un 
possible augment de la participació d’aquest organisme en les despeses addicionals que ha 
provocat el trasllat. 
 
El dia 6 de novembre es van signar dos convenis amb el Ministeri d’Habitatge, la Generalitat de 
Catalunya i els ajuntaments de Castelldefels i de Terrassa, respectivament, per a la promoció 
de 150 habitatges universitaris al Campus del Baix Llobregat i de 100 més al Campus de 
Terrassa. 
 
S'ha constituït el Patronat de l'Escola Universitària d'Òptica i Optometria de Terrassa i s'ha 
signat un conveni amb General Òptica SA que substitueix l'existent i que permet la incorporació 
d'altres empreses als estudis semipresencials. 
 
 
La UPC activa la seva presència a Àsia amb un viatge institucional a la Xina 
El rector informa que va ser present al II Fòrum de Rectors Hispanoxinès, celebrat recentment 
a Xangai. Era coorganitzat per la Conferència de Rectors, CRUE, i hi va participar la ministra 
d’Educació i Ciència, Mercedes Cabrera. Amb el rerefons d’activar nous programes d’intercanvi 
d’estudiants, el rector també explica que, aprofitant l’estada a la Xina, va visitar l’Institut de 
Tecnologia de Pequín i les universitats de Xhengijang i de TonJy. Afegeix que, a més, la 
Politècnica va ser present amb un estand de promoció dels seus estudis a les fires d’educació 
superior de Pequín i Xangai. 
 
També informa de la seva presència a l’acte de presentació del llibre de Barcelona Breakfast 
amb motiu de l’inici d’una nova etapa en què aquest ens s’ha fusionat amb el Cercle per al 
Coneixement.  
 
Finalment, el rector explica que va assistir a l’acte commemoratiu dels 25 anys de l’Agrupació 
d’Aules de Formació Permanent per a la Gent Gran de Catalunya (AFOPA), que va tenir lloc a 
Manresa el 9 de novembre. 
  
 
Actes a la UPC 
En fer el repàs dels actes que han tingut lloc darrerament a la Universitat, el rector informa del 
seminari Educación Superior en Iberoamérica, en el decurs del qual es va presentar l'Informe 
2007, realitzat per la xarxa CINDA. 
 
També fa referència a la inauguració del nou Centre de Processament de Dades (CPD), del 
qual el rector afirma que és una garantia de servei i de futur. 
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D’altra banda, el rector fa referència a l’acte inaugural del Congrés INMAS Fòrum, organitzat 
per la UPC, en el marc de la fira Preventia 2007, i afegeix que la conferència inaugural va ser a 
càrrec de l’expresident dels EUA i premi Nobel de la Pau, Al Gore, i que en representació 
institucional de la Universitat va assistir a l’acte el vicerector Josep Casanovas. 
 
Un altre dels actes que el rector destaca és la inauguració del dispensari del Campus del Baix 
Llobregat, que va tenir lloc el dia 6 de novembre, així com la presentació del Pla nacional de 
recerca científica, desenvolupament i innovació tecnològica 2008, a càrrec del secretari general 
de Política Científica i Tecnològica del MEC, Francisco Marcellán. 
 
 
Fòrum UPC 
El rector informa que ha tingut lloc el primer Fòrum UPC, que ha estat centrat en l’energia i més 
concretament en la qualitat i la seguretat del subministrament elèctric a Catalunya. En aquest 
primer fòrum en seguiran d’altres, en el decurs dels quals es tractaran temes que tenen un 
interès general per al país i als quals la Universitat hi té alguna cosa a dir.  
 
 
Entrevistes 
Per la seva banda, de les entrevistes que ha dut a terme els darrers dies, el rector en destaca 
la que va mantenir amb el director de l’ETSAV, Joan Puigdoménech, i el professor Fernando 
Marzà, un dels comissaris de l’exposició sobre arquitectura del Musée de la Cité de 
l’Architecture et du Patrimoine de París, on s’exposen un bon nombre de maquetes fetes al 
Taller de Maquetes de l’Escola de Sant Cugat del Vallès. 
 
 
Premis i distincions 
• Honorary Fellowship per la Universitat de Swansea (Gal·les) al professor Eugenio 

Oñate, del Departament de Resistència de Materials i Estructura a l’Enginyeria i director del 
CIMNE.  

 
• Medalla Telford de la Institution of Civil Engineers (Regne Unit) als professors 

Eduardo Alonso i Antonio Gens, del Departament d’Enginyeria del Terreny, Cartogràfica i 
Geofísica. Atorgat per dos articles sobre el trencament de l’embassament d’Aznalcóllar, 
que es van publicar a Géotechnique. Aquest guardó és la més alta distinció que atorga 
aquesta institució a un treball publicat en enginyeria civil.  

 
• 4a edició dels Premis ONCE Catalunya a la Solidaritat i la Superació. Premi a la UPC, 

en reconeixement al treball que du a terme per millorar la integració d’estudiants amb 
discapacitat (concretat en el Pla director d'igualtat d'oportunitats, la creació de la Càtedra 
d'Accessibilitat i el Programa d'atenció a estudiants amb discapacitat). 

 
 
Adhesions institucionals 
• Manifest “Lluitem contra el racisme”, promogut per S.O.S. Racisme. 
 
• A la Iniciativa legislativa popular per a la millora de l’atenció als malalts de fibromiàlgia i 

síndrome de fatiga crònica, presentada al Parlament de Catalunya. 
 
• Als objectius del 2007 Any Europeu de la Igualtat d’Oportunitats, declarat per la Comissió 

Europea.http://ec.europa.eu/employment_social/eyeq/index.cfm?language=ES 
 
 

Properes activitats 
• 15/11/07. Jornades-Debat Recerca, Innovació i Col·laboració Universitat-empresa, 

organitzades pel Cercle per al Coneixement, Barcelona Breakfast i les quatre universitats 
públiques de Barcelona (edifici A3, aula màster). 
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• 23/11/07. Jornada per a la Igualtat d'Oportunitats per a Tothom: Treballant per a una 
Universitat Inclusiva, organitzada per la UPC (Campus Nord, Aula Màster, de 10 a 14.30 
h.). En el marc de l'Any Europeu de la Igualtat d'Oportunitats. 

 
 


